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Mesaĝo de la prezidanto:

La  federaciaj  balotoj  okazontaj  la  23-an  de  februaro  jam 
dominadas la diskutojn en elektronikaj medioj, radio, televido kaj 
gazetoj.  La  famkonato  programo  „Wahl-O-Mat“ bedaŭrinde 
ekfunkcias nur ekde la sesa de februaro, sed ekzistas alternativoj 
kiel  „Real-O-Mat,  Wahlswiper,  Wahl-Kompass,  Parteivergleich, 
Wahl-O-Meter,  Wahltraut,  Sozial-O-Mat,  Klimawahlcheck  por 
mallarĝiĝi la spektron de partioj.
Mia plej grava punkto estas kiel la diversaj partioj  pensas pri la 
senkondiĉa  baza  enspezo,  ĉar  la  nuna  „sistemo“  de  pensioj 
financitaj per altaj impostoj de laboruloj ne daŭrigeblas. 

Amuzan legadon,
G. Hennemann, 1-an de februaro 2025

Rubrikoj ĉi-numere:
 Programo
 El la klubo
 Eseo
 Aforismoj
 Diversaĵoj
 Lasta paĝo

Bankverbindung / bankkonto: 
  Esperanto-Gesellschaft F.a.M
  IBAN: BE92 9051 1007 7223 
  BIC: TRWIBEB1XXX

bei: Wise, Belgien

 Jahresbeitrag / jarkotizo:
   ESF+DEB-Beitrag: 96 € 
   Familienmitglied: 48 € 
   Nur ESF: 24 €
   Familienmitglied: 12 €

Foto de G. Hennemann, februaro 2025, “La Ginsburg en Vestfalio je la rufa pado 
(Rothaarsteig)
  



Programo

  

Bildfonto kappaĝo: Panorama vido el la 2021 rekonstruita Goetheturm

By Tobias.Nicol – Own work, CC BY-SA 4.0, https://commons.wikimedia.org/w/index.php?curid=103455745,

https://commons.wikimedia.org/wiki/Henninger-Turm#/media/File:Cityscape_Frankfurt_2021_Panorama.jpg
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Mardo, la 25-an de februaro, 7pm
ekde la 19-a horo: „Senprograma samideana babila renkontiĝo“

Stattcafé, Grempstraße 21, 60487 Frankfurt am Main

Dua mardo
La 11-an de februaro 2025

ekde la 19-a horo:  Interna babilado per Zomo

Ligilo: https://zoom.us/j/97497349753?pwd=OTBsMnladnA3UVhuRy9Ta0dYcFNldz09

Unua mardo
La 4-an de februaro 2025

ekde la 19-a horo:  Sentema babilado per Zomo

Ligilo: https://zoom.us/j/97497349753?pwd=OTBsMnladnA3UVhuRy9Ta0dYcFNldz09

Tria mardo
Surloke: Saalbau MÜZ Schönhof, Rödelheimer Str. 38, 60487 Frankfurt am Main

Dienstag, den 18. Februar‚ 2025                ---                Mardo, la 18-an de februaro, 2025

18:30 h  Lingva Rondo
---

19:30 h   Prelego: U. Fellmann
„Ĉu Artifika Intelekto solvos niajn problemojn, aŭ ĉu ĝi mortigos la homaron?”

  

---

https://zoom.us/j/97497349753?pwd=OTBsMnladnA3UVhuRy9Ta0dYcFNldz09
https://commons.wikimedia.org/w/index.php?curid=103455745
https://commons.wikimedia.org/wiki/Henninger-Turm#/media/File:Cityscape_Frankfurt_2021_Panorama.jpg


El la klubo

Anoncoj:

l 14.2.25 17:00-19:15 Uhr Esperanto, Informationsabend zu Geschichte, Verbreitung und 

                                                   heutiger Kultur, Dozent F. Lappe

l 15.2.25 10:00-14:00 Uhr Esperanto – Ein Schnupperkurs, Dozent F. Lappe

Ambaŭ kursoj en la popolaltlernejo Oberursel, Alte Post, Raum 1.2, Oberhöchstadter Straße 5 
https://www.vhs-hochtaunus.de/programm/sprachen.html?action%5B147%5D=course&courseId=486-C-E611-006&rowIndex=0

https://www.vhs-hochtaunus.de/programm/sprachen.html?action%5B147%5D=course&courseId=486-C-E611-007&rowIndex=1

l 15.4.25 19:00 Uhr Membrokunveno en Saalbau MÜZ 
l 28.7. - 17.8.25 Ferioj Saalbau MÜZ Schönhof 

Nova kluba konto

Ekde oktobro ni havas konton ĉe la pagoserva kompanio Wise, kiu anstataŭigo nian ĝirkonton ĉe Commerzbank. La 
deponkonton kaj la deponujon por valorpaperoj ni intencas restigi senŝanĝe. Ĉi-momente la malnova kaj la nova 
konto ekzistas, sed ekde la momento, kiam ĉiuj konsciiĝas pri la ŝanĝo, ni fermos la ĝirkonton ĉe Commerzbank.

Kial? Dum multaj jaroj nia klubo havis senkostan bankokonton ĉe Dresdner Bank. Kiam Commerzbank aĉetis tiun 
bankon, ĝi komence lasis ĝin tiel, poste rabatite, sed iam ankaŭ tion ĉesigis. Do ni nun pagas same kiel malgranda 
entrepreno. Sed pli bonan solvon ni komence ne trovis. Lastjare mi esploris pri Wise, kies servojn mi antaŭe jam 
uzis private. Ĝi ne estas banko, sed pagoserva kompanio. Tio signifas, ke ĝia ĉefa agokampo estas ĝirado de mono, 
kaj kontoj ĉe ĝi ekzistas por tiu celo. Ĝi ne ofertas prunteprenojn aŭ aliajn servojn, kiuj riskigas al ili perdi fremdan 
monon; sed la mono, kiun klientoj lasas ĉe ĝi, estas deponata ĉe diversaj bankoj apartigite de ĝiaj propraj posedoj. 
Ĝi do estas same sekura kiel tiuj bankoj. La ĉefa agokampo de Wise estas internacia ĝirado kaj konverto de valutoj, 
sed por ni ĝi estas interesa malgraŭ nebezono de tiu servo. Ĉar oni tie ne pagas konstantan sumon, sed nur por ĉiu 
ĝiro (da kiuj ni ne havas multajn) kaj unufojan prezon por malfermi la konton. Tiel ni povas ŝpari konsiderindan 
sumon, eĉ pli ol supozite, ĉar en novembro Commerzbank altigis la monatan prezon. La sola teoria malavantaĝo 
estas, ke Wise ne ofertas la eblon iniciati debetigojn favore al la propra konto (Lastschrifteinzug). Teoria pro tio, ke 
Commerzbank fakte ĉesigis tiun servon al ni: ne rekte diris tion, sed postulis renovigon de dokumentoj kaj malgraŭ 
mia telefona redemando rifuzis plutrakti tiun procedon.

Reinhard Pflüger, kasisto de ESF
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Eseo pri la federacia baloto, ŝtataj financoj kaj nia pensia sistemo
Opinia eseo de G. Hennemann

En tiu eseo mi volas paroli pri la federaciaj balotoj, ŝtataj financoj kaj nia pensia sistemo.  Mi ankaŭ uzas la 
okazon paroli pri la senkondiĉa baza enspezo, alinomite baza enspezo sen sankcioj - ideo kaj koncepto kun 
kiu mi jam longe simpatias kaj kiu miaopinie provizas eblan elirejon el la ne plu financebla ŝtata socia kaj 
pensia sistemo pro la kreskantaj ŝarĝoj. La filosofo Richard David Precht, kiu jam pli ol dek jaroj okupas pri 
tiu temo,  ĝuste diras ke baza enspezo ne estas alternativo al laboro, sed alternativo al deviga laboro: 
Homoj nuntempe estas devigata labori en tre efemeraj kondiĉoj, ne sciante ĉu ili morĝau ankoraŭ havas 
laboron. La kapitalista sistemo, kiu promesis ŝancojn kaj eblecojn gajni riĉecon por la plimulto, ne plu 
kapablas plenumi siajn promesojn. Junuloj ofte ne plu trovas laboron kun socia sekureco, ili longe restas 
parkitaj en staĝaj postenoj kiuj nur estas malbone pagitaj. Multaj tipaj oficistaj laboroj nun estas raciigitaj 
for aŭ estas translokiĝitaj al malpli riĉaj landoj, kie troviĝas sufice da laboremuloj. Laboro, kiu ne povas esti 
translokiĝita nun pli kaj pli estas anstataŭita de artefarita intelekto aŭ de robotoj kaj tiuj, kiuj ankoraŭ 
havas laboron ne scias ĉu iliaj laborpostenoj jam ŝanceliĝas. La partioj en Germanio nur duonkore okupiĝas 
pri alternativa socia sistemo: Ili aŭdacis nek restrukturiĝi la pensian sistemon nek redukti la altajn 
laborimpostojn, kiuj faras, ke laboro ĝenerale estiĝis tro multekosta. Estas ja freneza, ke ni tiom alte 
impostas laboron nur por financadi la kreskantajn pensiojn kaj ŝtatajn kontribuojn al la socia sistemo. Estas 
ja proponoj kiel daŭre financi senkondiĉan bazan enspezon per financa transakcia imposto: Se ĉiuj financaj 
transferoj  estus impostitaj nur per 0,03 elcentoj (ekzemple 30 centoj por retiri 100 Eŭrojn mono de la 
banko), tiu povas jam financi bazan enspezon por ĉiuj plenkreskuloj pliaĝa ol 18 jaroj. Tiu  financa 
transakcia imposto estos pagita de ĉiuj, sed antaŭ ĉio ĝi estas pagitaj de spekulantoj komercante kun akcioj 
aŭ aliaj valorpaperoj je la borsoj. Estas multaj argumentoj en favoro de baza enspezo:

• pli da aŭtonomio por entreprenistoj liberigante ilin de respondeco kiel "dungantoj",
• pli da aŭtonomio por dungitoj per la fundamenta ebleco de nedungado aŭ senchava laboro ekster 

pagita laboro,
• pli da aŭtonomio por ĉiuj sekurigante ekziston kaj partoprenon en la socia vivo sen iaj se kaj sed,
• pli granda sendependeco en la serĉo de enspezo,
• pli granda distribua justeco,
• Instigo por pli granda aldonvaloro kaj raciigo,
• fleksebleco de la labormerkato,
• pli granda efikeco de la sociala ŝtato,
• Konservado de la digno de ĉiuj homoj kaj la elimino de stigmatizado, precipe ĉe la nuntempaj 

senlaboruloj kaj tiuj ricevante socia helpo,
• humanigo de laboro,
• antaŭenigi edukadon,
• fortigi familiojn,
• Antaŭenigante komercajn noventreprenojn same kiel libervolajn agadojn,
• Antaŭenigante kreeman potencialon per la ebleco de libertempo

Do se la baza enspezo havas tiom da avantaĝoj kompare kun la nuna sistemo de deviga laboro, la demando 
restas kial precipe la registraro ne faras ĉion por enkonduki ĝin? Kial multaj partioj kaj precipe la sindikatoj 
impete oponas la bazan enspezon sen sankcioj? Tiu ja tute ne estas dungitaro-amika sinteno. 
Kvazaŭ neniu havas la tempon por tralegi ĉiujn partio-programojn. Sed almenaŭ ekzistas Wahl-O-Mat kaj 
similaj programoj kun demandkatalogoj, kiuj helpas trovi la plej progresemajn partiojn kiuj proponas iujn 
ĉirilatajn ŝanĝojn. La futuro necertas, sed certas ke la germana pensiona sistemo devas urĝe ŝanĝi: Najbaraj 
ŝtatoj kiel Svedio aŭ Norvegio jam delonge enkondukis akcio-bazitan pensionan sistemon kaj la pensiuloj 
multe profitis … kombinite kun malaltaj laborimpostoj kaj baza enspezo la plimulto gajnus kaj la interspaco 
inter riĉuloj kaj malriĉuloj denove ŝrumpis. Kaj la plimulto de ŝparantoj en la lando ŝajnas konsenti: pli ol 
duono ŝatus vidi novan komencon en pensia politiko. Tio estis la rezulto de lastatempa Allensbach-enketo 
por la Bertelsmann Foundation. 

Baza enspezo por ĉiuj - kiom justa tio estus? | Markus Lanz de la 14-a de aprilo 2022, https://www.youtube.com/watch?v=BqajDzY91rg
https://www.grundeinkommen.de/17/08/2021/was-sagen-die-wahlprogramme-der-parteien-zum-grundeinkommen.html
https://www.ihre-vorsorge.de/altersvorsorge/riester-rente/was-kommt-nach-der-riester-rente
https://www.gdv.de/gdv/medien/medieninformationen/fuenf-punkte-plan-zur-staerkung-der-privaten-altersvorsorge-52648
https://www.grundeinkommen.de/grundeinkommen/idee
https://www.grundeinkommen.de/grundeinkommen/fragen-und-antworten
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Diversaĵoj

Ŝerco (sendita de Gundhild):

La arkianĝelo Gabrielo aperas al fama futbalisto kaj diras:
Mi havas du novaĵojn por vi, unu bonan kaj unu malbonan.Unue la bona: Vi rajtos ludi en
la futbalteamo de la ĉielo post via morto. Kaj nun la malbona: Vi jam estas nomumita por
la venonta semajnfino.

   Proverbo de la monato (elektita de G. Hennemann)
    La proverbo kiun mi hodiaŭ prezentas temas pri bagatelaj aferoj aŭ senproporcieco kiuj tamen ofte elvokas 
    ŝtormojn de indigno kaj eksciton.

    Proverbo:  „Bruo potenca, nula esenco.“

https://www.robkeetlaer.nl/esperanto/proverbaro/proverbo_000203.htm

  

Aforismoj  - Hazarda malkovro el la interreto

                                  Esperantostelo kun kontinentoj
                                                      https://esperanto-n.de/assets/images/db_images/db_Esperanto-Stern_mit_Kontinenten2.jpg
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Kion BabilGATo4 diras pri Esperanto
De Felmano Ulriko

Hodiaŭ  mi  demandis  ChatGPT  4o  pri  Esperanto.  Kvankam  la  rezulto  ne  entenas  furorajn  ideojn  aŭ 
surprizojn, ĝi tamen sufiĉe bone resumis la aferon. Jen la respondojn al miaj demandoj.

La dialogo kun la AI ekis jene:
ChatGPT
Anmelden
Du:
Ĉu vi parolas Esperanton? 
ChatGPT:
ChatGPT
Jes, mi parolas Esperanton! Kiel mi povas helpi vin?
Du:
Mi  bezonas  artikolon  pri  la  temo  "kial  Esperanto 
estus avantaĝa por la mondo".
ChatGPT:
ChatGPT
Bone, jen artikolo pri la temo "Kial Esperanto estus 
avantaĝa por la mondo":

Kial Esperanto estus avantaĝa por la mondo
Esperanto,  la  planlingvo  kreita  de  Ludoviko 
Zamenhof en 1887, estas lingvo desegnita por esti 
facila por lerni kaj uzata kiel internacia komunikilo. 
Dum ĝi ne atingis la vastegecojn de naturo lingvoj 
kiel  la  angla,  ĝi  havas  plurajn  avantaĝojn  por  la 
mondo.  Jen  kelkaj  kialoj,  kial  Esperanto  estus 
avantaĝa por la tutmonda komunumo.
1. Neŭtrala lingvo
Unu  el  la  ĉefaj  avantaĝoj  de  Esperanto  estas  ĝia 
neŭtraleco. Ĉar ĝi ne baziĝas sur la naciaj lingvoj de 
unu ajn lando aŭ kulturo, ĝi evitas la privilegion aŭ 
malavantaĝon, kiun povas porti la uzado de lingvo 
kun  politika  aŭ  kultura  hegemonio.  La  angla, 
ekzemple,  estas  la  domina  lingvo  de  internacia 
komerco  kaj  diplomatio,  sed  ĝi  povas  esti 
malavantaĝo  por  tiuj,  kiuj  ne  havas  ĝin  kiel 
denaskan lingvon. Esperanto, kontraste, donas ĉiujn 
parolantojn egalajn ŝancojn por kompreni  kaj  esti 
komprenitaj.
2. Facilaj reguloj
La gramatiko de Esperanto estas malpli kompleksa 
ol tiu de multaj aliaj lingvoj. Ĝi ne havas neregulajn 
verbojn,  kaj  la  vortordo  estas  simpla.  Ĉiu  radiko 
havas  ununuran signifon,  kaj  vortaroj  ne  bezonas 
dikiĝi  pro  multnombraj  signifo-variantoj.  Ĉi  tiu 
simpleco signifas, ke ĝi estas relative facila lerni, eĉ 

por  tiuj  kun  malgranda  lingvosperto.  Kiam  pli  da 
homoj  parolus  Esperanton,  ĝi  povus  servi  kiel 
komuna lingvo inter homoj de malsamaj landoj kaj 
kulturoj.
3. Plibonigo de interkultura kompreno
Ĉar  Esperanto  estas  uzata  tutmonde,  ĝi  ofertas 
ŝancon  por  homoj  de  malsamaj  lingvaj  fono 
interkompreniĝi. Tiu ĉi komuna lingvo helpas superi 
la barojn de lingvaj miskomprenoj kaj povas stimuli 
pli profundan komprenon de aliaj kulturoj. Lernado 
de Esperanto ofte instigas intereson pri aliaj lingvoj 
kaj  kulturoj,  kio  povas  antaŭenigi  pacon  kaj 
kunlaboron inter nacioj.
4. Efika komunikado en internaciaj kunvenoj
Esperanto  jam  estas  uzata  en  diversaj  internaciaj 
organizoj,  konferencoj,  kaj  eĉ  en  internaciaj 
institucioj kiel la Unuiĝintaj Nacioj. Ĝi povus oferti 
kostefikan alternativon al la uzado de multaj naciaj 
lingvoj,  malpliigante la bezonon de interpretoj kaj 
tradukoj, kiuj povas esti multekostaj kaj malrapidaj. 
Ĉi  tio  povus  fari  la  komunikadon  en  internaciaj 
kunvenoj pli rapida kaj efika.
5. Vasta komunumo de parolantoj
Kvankam Esperanto ne estas  la  gepatra lingvo de 
multaj homoj, ĝi havas tutmondan komunumon de 
parolantoj.  En  multaj  landoj  estas  grupoj  kaj 
organizaĵoj, kiuj promociigas la lingvon kaj organizas 
renkontiĝojn,  kongresojn,  kaj  eĉ  vojaĝojn.  Ĉi  tiu 
komunumo  estas  unu  el  la  ĉefaj  fortoj  de 
Esperanto, kun multaj homoj el diversaj nacioj kiuj 
dividas komunan ideon pri internacia komunikado.
Konkludo
Kvankam  la  probablo,  ke  Esperanto  iam  estus  la 
ĉefa  internacia  lingvo,  ne  estas  granda,  ĝi  daŭre 
ofertas multajn avantaĝojn por la mondo. Ĝi estas 
neŭtrala,  facila  lerni,  kaj  havas la  potencialon por 
antaŭenigi interkulturan komprenon kaj pacon. Se 
Esperanto povus esti pli  vaste akceptata, ĝi povus 
ludi  gravan  rolon  en  unuigi  homojn  de  diversaj 
lingvaj kaj kulturaj fonoj, helpante al la mondo esti 
pli interkomprenema kaj kunlaboranta.

Kial Esperanto ne iĝis la plej grava mondolingvo
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Estas  pluraj  kialoj,  kiuj  klarigas,  kial  Esperanto ne 
fariĝis  la  plej  grava  mondolingvo,  malgraŭ  ĝiaj 
avantaĝoj. Jen kelkaj el la ĉefaj faktoroj:
1. Mankado de politika subteno kaj ofica statuso
Kvankam  Esperanto  estas  lingvo  kreita  por  esti 
neŭtrala  kaj  internacia,  ĝi  neniam  ricevis  la 
subtenon  de  registaroj  aŭ  grandaj  internaciaj 
organizoj.  La  plej  multaj  landoj  elektis reteni  sian 
propran  lingvon  kiel  la  dominan  lingvon  en 
internaciaj  aferoj,  kio  malhelpis  la  disvastiĝon  de 
Esperanto. Krome, la grandaj potencoj de la mondo, 
kiel Usono kaj la plejparto de Eŭropo, preferis utiligi 
siajn  naciajn  lingvojn  aŭ  la  anglan  kiel  komunan 
lingvon.
2. La domina rolo de la angla
Dum  la  20-a  jarcento,  la  angla  fariĝis  la  ĉefa 
internacia  lingvo  pro  la  ekonomia  kaj  kultura 
hegemonio de la anglosaksaj landoj, precipe Usono 
kaj la Unuiĝinta Reĝlando. La disvastiĝo de la angla 
estis  subtenata  de  komerco,  teknologio,  kaj 
internacia politiko, kaj ĝi iĝis la plej uzata lingvo en 
diplomatio,  scienco,  kaj  amaskomunikiloj.  Ĉar  la 
angla fariĝis tiel forta, multaj homoj sentis, ke estas 
pli praktike lerni la anglan anstataŭ Esperanto.
3. Lingvaj prejudikoj kaj konservativismo
Malmultaj homoj estas entuziasmaj pri la ideo lerni 
lingvon, kiu ne estas nacia aŭ gepatra. Multaj homoj 
sentas emocian ligon al sia nacia lingvo, kaj ili estas 
malvolontaj  akcepti  lingvon,  kiu  ne  havas  natan 
heredaĵon aŭ ligon al ilia kulturo. Krome, la ideo, ke 
unu  lingvo  devus  esti  universale  uzata,  estas 
kontestata  de  homoj,  kiuj  kredas,  ke  ĝi  minacus 
lingvan diversecon kaj kulturon.
4. La malalta komerca stimuluso
Komercaj interesoj ankaŭ ludas gravan rolon en la 
disvastiĝo  de  lingvoj.  La  anglan,  ekzemple,  estas 
vaste  uzata  en  la  komerco,  ĉar  multaj  el  la  plej 
grandaj ekonomioj de la mondo, kiel Usono kaj la 
Unuiĝinta  Reĝlando,  parolas  ĝin.  La  manko  de 
gravaj  komercaj  fortoj,  kiuj  instigu  la  uzadon  de 
Esperanto, malhelpis ĝian disvastiĝon.
5. Mankado de "natura" lingva disvastiĝo
Esperanto ne estas la gepatra lingvo de homoj, do ĝi 
ne  havas  la  naturan disvastiĝon,  kiun aliaj  lingvoj 
havas. Lingvoj disvastiĝas kompreneble kiam homoj 
transdonas ilin de generacio al generacio en naturaj 
medioj,  sed  Esperanto  estis  farita  por  esti  uzata 
inter homoj de malsamaj nacioj, ne kreskita kiel la 
nura lingvo de iu popolo.  Ĉi  tiu manko de natura 

disvastiĝo igas ĝin malpli sentata kaj uzata de homoj 
kompare kun naciaj lingvoj.
Konkludo
Kvankam  Esperanto  estas  belega  ideo  kaj  havas 
multajn  avantaĝojn,  ĝi  ne  povis  konkuri  kun  la 
lingvoj,  kiuj  estis  subtenataj  de  grandaj  politikaj, 
kulturaj,  kaj  ekonomiaj  fortoj.  La angla,  en multaj 
kazoj,  fariĝis  la  praktika  elekto  por  tutmonda 
komunikado.  Tamen,  Esperanto  restas  aktiva 
komunumo, kaj ĝi daŭre estas uzata de milionoj da 
homoj,  kiuj  kredas  en  ĝiaj  idealoj  de  neŭtrala, 
internacia komunikado.

Kiel oni reklamu pri Esperanto por allogi novicojn 
kaj novajn lernemulojn

Kiam oni reklamas Esperanton, estas grave montri 
la praktikan valoron de la lingvo, ĝiajn kulturajn kaj 
internaciajn aspektojn, kaj la ĝojon de esti parto de 
tutmonda komunumo. Per varbado de homoj kun 
diversaj interesoj, de vojaĝado ĝis karieraj ŝancoj, 
Esperanto povas fariĝi multe pli alirebla kaj alloga 
por ĉiuj.

Por reklami pri Esperanto kaj allogi novajn 
lernantojn, estas utile alfronti kelkajn el la ĉefaj 
obstakloj, kiujn homoj vidas pri ĝi, kaj montri ĝiajn 
avantaĝojn en maniere plaĉa kaj efika. Jen kelkaj 
ideoj por reklami Esperanto kaj altiri novajn 
lernantojn:

Emfazado de la universala alirebleco: Klarigu, ke 
Esperanto estas facila kaj rapida por lerni kompare 
kun aliaj lingvoj. Tio povus allogi tiujn, kiuj volas 
rapide komenci paroli internacie.
Uzi sociajn retojn kaj interretan reklamadon: Krei 
inspirajn videojn aŭ mallongajn rakontojn pri 
homoj, kiuj uzas Esperanton en ĉiutaga vivo aŭ 
vojaĝoj, povus esti tre alloga. Inkludi sukcesajn 
historiojn de homoj, kiuj uzis Esperanton por fari 
amikecojn aŭ por vojaĝi, estas unu maniero montri 
ĝian praktikecon.
Substreki la tutmondan komunumon: Ankaŭ valoras 
montri, ke Esperanto ne estas nur lingvo, sed ankaŭ 
kulturo, kiu helpas al homoj el diversaj landoj 
komuniki kaj kunlabori sen lingvaj barieroj.
Kunlabori kun edukaj institucioj: Promocii 
Esperanto kiel altnivela lingvo por komenci aliaj 
lingvojn aŭ kiel ponton inter diversaj kulturaj 
komunumoj povas esti utila al esceptaj studentoj. 
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Edukado estas ĉiam forta metodo por allogi novajn 
lernantojn.
Facilaj rimedoj por komenci: Krei aliron al 
lernmaterialoj kaj rimedoj, kiel interretaj kursoj aŭ 
programoj, kiuj permesas al komencantoj rapide 
progresi. Se homoj vidas, ke Esperanto estas facila 
kaj alirebla, ili estas pli inklinaj al lernado.
Konstruado de komunumo: Subteni interretan 
komunumon por parolantoj de ĉiuj niveloj, kie novaj 
lernantoj sentu sin bonvenaj kaj helpejo ĉiam 
troviĝos. Ĉi tio povas helpi ilin daŭrigi sian studadon 
kaj fortigi sian motivon.

La celo estu konvinki politikistojn enkonduki 
Esperanton en la Eŭropa Komunumo

Por konvinki politikistojn enkonduki Esperanton en 
la Eŭropa Komunumo, vi bezonas strategion, kiu 
emfazas la pragmatismon, ekonomikon, kaj socian 
valoron de Esperanto. Jen kelkaj ideoj por reklami 
kaj antaŭenigi tiun celon:
Emfazado de la lingva neŭtraleco: Esperanto, kiel 
planita lingvo, ne favore priorigas unu landon aŭ 
kulturan grupon, kio faras ĝin ideala por 
interlingvado en internaciaj rilatoj. Ĝi povus funkcii 
kiel lingvo de komuniko inter ĉiuj membroŝtatoj de 
la Eŭropa Unio sen la subkonsciaj pretekstoj aŭ 
privilegioj, kiuj povas aperi en uzado de la naciaj 
lingvoj. Ĉi tio eble apelacios al politikistoj, kiuj volas 
redukti lingvajn barierojn kaj ŝanĝi la statuson quo.
Kostoj kaj efikeco: Unu el la plej fortaj argumentoj 
por Esperanto estas la relative malalta kosto 
kompare kun aliaj lingvoj (kiel la traduko de 
dokumentoj en pluraj naciaj lingvoj). Esperanto 
estas facila por lerni, kio signifas ke oni povus 
malpliigi la bezonon de multekostaj tradukistoj kaj 
interpretoj en multlingvaj kunvenoj kaj dokumentoj.
Plibonigo de komunikado inter ŝtatoj: Esperanto 
povus helpi al la Eŭropa Unio plibonigi 
komunikadon inter ŝtatoj, evitante miskomprenojn, 
kiuj povas okazi pro lingvaj diversaj esperoj. Ĝi 
ebligus pli rapidan kaj egalecon al la transdono de 
ideoj kaj politikoj.
Promocii egalraj oportunoj: Esperanto ne postulas 
signifan lingvan dikecon, do ĝi ebligus, ke homoj el 
diversaj lingvaj fonoj havu saman ŝancon por 

intertrakti kaj plibonigi siajn karierojn. Ĉi tio povus 
esti subtenata de politikistoj kiuj volas kontribui al 
egaleco kaj socia justeco en la Eŭropa Komunumo.
Historio de sukcesoj en aliaj organizoj: Multaj 
internaciaj organizoj, inkluzive de la Unuiĝintaj 
Nacioj, havas Esperanton kiel duan aŭ trian lingvon. 
Uzi tiujn ekzemplojn povas montri, ke la ideo de 
Esperanto en oficialaj organizoj ne estas nova aŭ 
nerealigebla, sed jam ekzistas praktika aplikado de 
la lingvo.

Disvastigo de edukaj projektoj kaj politikaj 
asocioj: Subteni programojn, kiuj povus esti 
financataj por la disvastigo de Esperanto en Eŭropo, 
helpos disvastigi la lingvon en universitatoj kaj 
institucioj. Se politikistoj vidas, ke Esperanto povus 
ankaŭ esti uzata kiel edukilo por pliigi kunlaboron 
kaj interŝanĝon inter universitatoj kaj institutoj de 
la EU, ili povus esti pli inklinaj subteni ĝin.
Uzi la subtenon de Eŭropaj civitanoj: Se ekzistas 
subteno inter la civitanoj (ekz. peticioj, kampanjoj 
aŭ eĉ rezultoj de opinisondoj), tiu subteno povus 
esti forta ilo por persvadi politikistojn. Kiam homoj 
demandas pri la efikeco de Esperanto por la Eŭropa 
Unio, la politikistoj devos respondi al tiu postulo.
Kultura respekto kaj unueco: Esperanto povas esti 
vidata kiel unu el la ilo por stimulo de interkultura 
kompreno kaj respekto en Eŭropo, kie homoj el 
diversaj lingvaj kaj kulturaj fono povas komune 
kompreni unu la alian sen ke ĝi estu kosto por iuj.

Fine la AI eĉ demandis min
"Ĉu vi volas pliprofundiĝi en specifajn politikajn 
argumentojn aŭ kampanjo-strategiojn por atingi 
politikistojn?"

Tiu dialogo kaj la respondoj de BabilGATo montras 
miaopinie, ke oni povas ŝpari tempon, kiam oni 
volas kolekti argumentojn aŭ skribi reklamilojn, ĉar 
ĝi liveras sufiĉe senchavan tekstan fundamenton. 
Poste oni povas forstreki aŭ ŝanĝi kion oni ne 
bezonas aŭ trovas netaŭga, kaj aldoni siajn proprajn 
ideojn.

Kion vi pensas pri tio?
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Lasta Paĝo

Pri la kastelo Ginsburg en hodiaŭa Vestfalio

La kastelkomplekso de Nassau estis konstruita en la 13-a jarcento sur la restaĵoj de antaŭa konstruaĵo. La Ginsburg 
estis plej verŝajne unue menciita sub la latina nomo "novum castrum", kun la signifo "Nova Kastelo", en dokumento 
datita la 16-an de decembro 1255. Sub la nomo "Ginsberg" aŭ "Ginsburg", kiu estas kutime uzata hodiaŭ, la monta 
fortikaĵo unue aperas en dokumento datita la 27-an de aprilo 1292. Ĝia graveco en la Mezepoko estas evidentigita 
per la fakto ke ĝia posedanto, la grafo de Nassau, ricevis liberan seĝon (germane: Femgericht oder Freistuhl) sur la 
Ginsberg fare de reĝo Venceslao (germane: König Wenzel) en 1384 kaj 1389. Tio estas des pli rimarkinda ĉar liberaj 
tribunaloj ne troviĝas ekster Vestfalio, al kiu la Siegerland apartenas nur ekde 1817.
La komplekso akiris specialan gravecon en 1568, kiam Vilhelmo la 1-a de Orange-Nassau restis ĉe la Ginsburg de 31 
marto ĝis 2 aprilo por sekretaj intertraktadoj kaj, laŭ la literaturo, poste kolektis partojn de la armeo de sia frato 
Ludwig por la kampanjo al Liberigo de la Nederlando de hispana rego sur la apuda Ginsberga erikejo.
En la 17-a jarcento la kastelo ruiniĝis. Post kiam la elfosadlaboro estis finita, la trimetra alta stumpeto de la ĉefturo 
estis rekonstruita en libera rekonstruo en 1967 kaj 1968.
Hodiaŭ la ejo estas german-nederlanda monumento, ekspoziciejo, geedziĝĉambro, verda klasĉambro, okazaĵejo, loka 
turisma celo kaj rigardejo. En la datrevena jaro "450 jaroj de Vilhelmo la 1-a de Orange-Nassau ĉe la Ginsburg" ĝi 
akiris alian funkcion. Ekde 2018, la Ginsburg estas unu el 20 eksterplanaj lernejoj en Vestfalio, kiuj havas signifon kiel 
monumento kaj eŭropa ligo. Tiu ĉi projekto, titolita "Eŭropo en Vestfalio", estas kunordigita kaj subtenata de la 
Regiona Asocio de Vestfalio-Lipo kaj celas interesi gejunulojn pri la strukturo de "Hejmo - Eŭropo - Kultura Heredaĵo".

Fonto: https://hilchenbach.de/Freizeit-Sport/Sehenswertes/Ginsburg/index.php?La=1&object=tx,2632.222.1&kat=&kuo=2&sub=0

  Johann Hübner estis fama
  rabisto tra la tuta lando,
  ĉiuj antaŭ li ektremis.

Li aspektis timige ja:
kun nigra barbo, har' krispa,
kaj lia haŭto velkis.

Nur unu okulon li havis,
kaj per ĝi li rigardis
el sia rabistnesto.

Ĝi estis la Ginsburgo,
jam markita de kaduko,
iam fortika festo.

Kaj vidante komercistojn,
li atakis kvazaŭ fantomo
kun siaj kunrabistoj.

De kamparanoj bruton ŝtelis,
sed kvankam helpo estis vokata,
neniu lin haltigis.

Fine princo Kristiano
el Dillenburg zorgis pri tio
kaj sendis lertan spionon.

Tiu nomiĝis Hanns Flick,
esploris vaste kaj lerte,
kaj trovis la vojon al Hübner.

Tiam la rabisto petis
ke lia ĉevalo ricevu
hufumojn kontraŭen.

Tiel la spuroj trompis Hanns,
kaj li eraris en la voj'
preskaŭ sen espero.

Sed li tamen lin ekvidis,
princon vokis rapide
kun rajdistoj militantaj.

Kaj nokte, ĉe la luno klara,
ili ĉirkaŭis lin subite
kun lia tuta bando.

Jam sonis bruego tra la arbar',
kaj la princo trovis Hübner'n,
sed li rifuzis cedi.

Li tuj eltiris sian glavon
kaj furioze sin defendis –
temis pri lia vivo.

Fine la princo frapis lian kapon,
kaj la rabisto falis teren,
ĝis rekte en la tombon.

Sed eĉ nuntempe, ĉe plenluno,
li rajdas ĉirkaŭ Ginsburgo,
sur sia nigra ĉevalo.

Ni esperas, ke ĉi tiu senpaga poemgenerilo 
helpis vin en via verkado. Se vi zorgas, ke via 
skribaĵo estu rekonita kiel AI-generita, nepre 
kontrolu ĝin per la plej preciza AI-detektilo: 
Originality.ai/ai-checker.
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